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Když čteme v Listu Filemonovi 1:2 pozdrav: „…a církvi ve tvém domě…“, vidíme, 
že první křesťané se často scházeli právě v domácnostech. Nešlo o nějakou 
nouzovou alternativu, ale o model církevního života, který byl přirozený, živý 
a účinný. Dnes, kdy se mnoho křesťanů potýká s institucionalizovanou vírou, kde 
je důraz na struktury a hierarchii, může být návrat k domácím církvím nejen 
praktický, ale také duchovně osvěžující. 
 
V Novém zákoně vidíme více míst, kde se mluví o církvi v domě: 

 Římanům 16:5 – „Pozdravte také církev v jejich domě.“ 

 1. Korintským 16:19 – „Akvila a Priscilla vás v Pánu srdečně pozdravují i 
s církví, která se schází v jejich domě.“ 

 Koloským 4:15 – „Pozdravte bratry v Laodikeji i Nymfu a církev v jejím 
domě.“ 

První křesťané se tedy nescházeli ve velkých chrámech, ale v domácnostech, 
kde budovali hluboké vztahy a žili svou víru v každodenním životě. 
 
Proč je domácí církev tak silná? 
Blízké vztahy a opravdová jednota  
V domácí církvi si nikdo nepřipadá jako „cizí návštěvník“. Všichni jsou bratři a 
sestry, kteří se znají osobně, sdílejí své radosti i boje a skutečně si pomáhají. To 
je obrovský rozdíl oproti anonymnímu shromáždění, kde lidé přijdou, poslechnou 
si kázání a zase odejdou. 
 
Každý se zapojuje 
V domácí církvi není prostor pro pasivní křesťanství. Každý může přispět – modlit 
se, povzbuzovat druhé, sdílet svědectví nebo vyučovat. V 1. Korintským 14:26 
čteme: „Co tedy, bratři? Když se scházíte, každý z vás má chvalozpěv, má 
poučení, má zjevení, má jazyk, má výklad; všechno ať slouží k budování.“ 
 
Pronásledování ji nemůže zastavit  
Historie ukazuje, že domácí církev přežívá i v těch nejtěžších podmínkách. V Číně, 
Severní Koreji nebo Íránu nemohou věřící veřejně budovat chrámy, ale domácí 
shromáždění vzkvétají i pod tvrdým útlakem. 
 
Není potřeba obří rozpočet 
Institucionální církve často bojují s financemi – budovy, nájmy, platy 
zaměstnanců… Domácí církev nic takového neřeší. Všechno funguje na základě 
dobrovolnosti a přirozených darů jednotlivých členů. 



Církev je tam, kde žiješ  
Skutečná církev nejsou zdi, ale lidé. Domácí církev spojuje rodinu, přátele a 
sousedy, takže evangelium přirozeně prostupuje každodenní život. Nečeká se, že 
se lidé dostaví do nějaké budovy – Ježíš je přítomen tam, kde se dva nebo tři 
sejdou v Jeho jménu (Matouš 18:20). 
 
Je domácí církev pro dnešní dobu? 
Jednoznačně ano! Zatímco velké sbory mají své místo a výhody, domácí církev 
přináší něco, co institucionalizovaná forma často ztrácí – hloubku vztahů, sdílený 
život a neformální, ale mocné působení Ducha Svatého. 
Možná právě teď je doba, kdy bychom se měli vrátit k jednoduchosti prvotní 
církve. Nečekat na povolení shora, ale začít žít Kristovo tělo tam, kde jsme. Ve 
vlastních domovech, mezi svými blízkými. 
 
Co myslíš? Mohl by tento model fungovat i u tebe doma?  
Pokud ANO, volej k Pánu a On tě povede! 
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